
      

Zápis z jednání 

Krajského shromáždění SMS ČR Olomouckého kraje 

_________________________________ 

dne 12. dubna 2017 

Olomouc 

 

Účastni: viz prezenční listinu 

 

Navržený program: 

1. Zahájení jednání  
2. Schválení předsedajícího, zapisovatele a ověřovatele jednání  
3. Volba členů krajského předsednictva  
4. Aktuální informace z činnosti sdružení (RUD, EET, rozpočtová odpovědnost, 
regionální školství)  
5. Jak má obec přistupovat ke kolektivním správcům autorských poplatků (OSA)?  
6. Zpráva o činnosti SMS ČR Olomouckého kraje  
7. Regionální rozvoj: proč Olomoucký kraj dává nejméně peněz na POV? 
8. Aktuality z aplikace loterijního zákona  
9. Diskuse, závěr  
 

1. Zahájení semináře 
Krajský předseda SMS ČR Jaroslav Nimrichtr přivítal přítomné účastníky jednání a 
předal slovo tajemníkovi SMS ČR Tomáši Chmelovi. 

 
2. Schválení předsedajícího, zapisovatele a ověřovatele jednání 

Předsedajícím byl určen Jaroslav Nimrichtr, zapisovatelem byla zvolena Edita 

Nezvalová a ověřovatelem jednání se stal Tomáš Šulák. 

 

3. Volba členů krajského předsednictva 



Krajský předseda SMS ČR Jaroslav Nimrichtr se vzdal své funkce a navrhl za sebe 
starostu obce Veselíčko Tomáše Šuláka. Ten nominaci přijal a následně byl 
jednomyslně zvolen předsedou a zároveň členem Rady SMS ČR. 1. krajským 
místopředsedou a zároveň členem Rady SMS ČR byl zvolen starosta obce Rapotín 
Pavel Žerníček, 2. krajským místopředsedou starosta obce Postřelmov Jaroslav 
Nimrichtr a členkou krajského předsednictva starostka obce Majetín Miroslava 
Zavadilová. 
 

4. Aktuální informace z činnosti sdružení 

Předseda SMS ČR Stanislav Polčák stručně informoval o schvalování novely zákona  

o rozpočtovém určení daní. Z kanceláře sdružení byla rozeslána prosba na všechny 

samosprávy vyzývající ke spolupráci s cílem navýšení RUD o zatím zadržované příjmy 

z DPH (na 23,58 % z celostátního výnosu). Jedinou šancí, jak tohoto letitého cíle 

dosáhnout, je přimět poslance k projednání a schválení návrhu změny RUD na 

květnové schůzi PSP. Šance změnit RUD a přilepšit obcím díky této novele o 8,5 mld. 

korun je absolutně unikátní. Stanislav Polčák je toho názoru, že minimálně na jedno 

až dvě volební období už se nebude opakovat. Zesíleným tlakem i spoluprací 

s ostatními organizacemi se docílilo toho, že se projednává návrh zákona, který 

podalo zastupitelstvo Libereckého kraj, aniž by Ministerstvo financí chtělo obcím 

přilepšit. Je nutné, aby starostové lobovali mezi poslanci, aby byl návrh napevno 

zařazen na květnovou schůzi sněmovny.  

Předseda Polčák otevřel také téma autorských poplatků. Ve sbírce zákonů byla 

vyhlášena novela autorského zákona. Sdružení se tomuto tématu intenzivně věnovalo 

a podařilo se docílit stavu, který nemá obdoby v historii legislativního procesu. Nový 

autorský zákon stanovuje zásadní možnosti pro to, aby obce mohly dosáhnout 

rovnoprávnějšího postavení ve sjednávání vztahu s OSA. Patrně nejzásadnější 

změnou je nemožnost meziročně zvyšovat autorské poplatky oproti její předchozí výši 

o více než meziroční inflaci bez předchozího souhlasu Ministerstva kultury. Cílem SMS 

ČR je vyjednat s kolektivními správci rámcovou smlouvu, kterou budou moci využít 

všichni členové SMS ČR, ale i příspěvkové organizace obcí a příp. i spolky se sídlem 

na území katastru členské obce SMS ČR, které budou naopak pro naše členy přinášet 

výrazné slevy oproti sazebníkovým sazbám. 

Dalším tématem, které Stanislav Polčák zmínil, byla elektronická evidence tržeb 

s dopadem na spolky. Povinnost evidovat tržby z drobné podnikatelské činnosti 

přesahující 175 tis. Kč, který ukládá zákon o evidenci tržeb (EET), v současné době 

nutí spolky v obcích výrazně omezovat svou činnost. Sdružení provede dotazníkové 

šetření, aby zjistilo dopad EET také na malé podnikatele v obcích. Předseda Polčák 

upozornil, že např. v Rakousku je hranice stanovena na 35 tisíc eur, což už je 

dostatečná hranice. V této záležitosti se dne 20. dubna uskuteční také konference, na 

níž byli všichni starostové sdružení pozváni. 



Stanislav Polčák přednesl také aktuální informace k problematice České pošty. Bylo 

dosaženo zásadního posunu v právní úpravě, protože vyhláška ČTÚ říká, že tam, kde 

provozuje Česká pošta svoji pobočku k datu 1. 7. 2016, musí tuto pobočku zřizovat  

a provozovat i po tomto datu.  

Sdružení místních samospráv se rozhodlo, vzhledem k množícím se stížnostem na 

kvalitu poštovních služeb, uspořádat konferenci v Praze v prostorách Senátu ve 

stejný den, jako je naplánováno Republikové shromáždění SMS ČR (21. 9. 2017).  

Předseda Polčák také krátce představil benefity, které sdružení svým starostům nabízí 

a upozornil, že je nutné získat nové členy, aby byla organizace co nejvíce 

samofinancovatelná.  

 

5. Jak má obec přistupovat ke kolektivním správcům autorských 

poplatků (OSA)? 

Tento bod byl projednán v rámci bodu 4.  

 

6. Zpráva o činnosti SMS ČR Olomouckého kraje 

Tomáš Šulák informoval o činnosti sdružení v Olomouckém kraji a o zapojení obcí do 
profesních organizací venkova, stavu příprav strategií MAS a výstupech projektů 
MAS-EChÚ a SMO-CSS v Olomouckém kraji. Starosta Šulák prezentoval vypracovaný 
přehled o členství obcí v SMS ČR a zároveň v dalších organizacích, který by měl 
sloužit k oslovení nečlenských obcí s nabídkou vstupu do sdružení. Čím víc obcí bude 
zapojeno, tím budou mít společně větší sílu a váhu na národní i krajské úrovni.  
Tomáš Šulák otevřel také problémy systému CLLD. Dochází ke zpoždění hodnocení 
SCLLD / ITI ze strany MMR. Systém ESIF je velmi složitý, software MS 2014 je málo 
prostupný a problematický a pro veřejnost nesrozumitelný.  
Tomáš Šulák připomněl, že poslední jednání na Krajském úřadu Olomouckého kraje 
k tématu odpadů bylo v červnu 2016 za účasti senátorky Seitlové. Výstupem byla 
nutnost podpory manažerů pro odpady v DSO a zpracování jejich POH – poté 
zapojení do krajského systému dle variant. Tato věc byla odložena po volbách.  
 

7. Regionální rozvoj: proč Olomoucký kraj dává nejméně peněz na 

POV? 

Tomáš Šulák konstatoval, že Program obnovy venkova Olomouckého kraje má 
zřejmě nejmenší alokace v rámci ČR (19,5 mil. Kč) a neměl by se jen navýšit, ale 
měla by se změnit i jeho struktura a oblasti podpory. Například obnovení podpory 
projektů svazků obcí, zavedení podpory územních studií veřejných prostranství  
a krajiny, podpora obchodní obslužnosti v malých obcích apod.  
Je nutné posílení POV Olomouckého kraje na 500 % v letech 2016-2020, zvýšení 
hranice podpory na 500 tis. Kč, obnovení podpory DSO a MAS, zřízení fondu projektů 
(podpora projektových dokumentací, územních studií), dále se krajská organizace 
bude zabývat podporou obchodu na venkově (z podnikání se stává služba), 
rovnoprávným přístupem obcí a měst (aglomerací a venkova) v řešení nakládání  



s odpady založený na principu řešení zdola a vytvořením krajské odpadové 
konfederace (SOOK /města/ + Venkovské odpadové svazy). Obce také trápí kvalita 
krajských cest v obcích v návaznosti na D1.  
Na jednání se dostavila zástupkyně pana náměstka Šoltyse z oddělení regionálního 
rozvoje Olomouckého kraje, která informovala, že se na kraji o navýšení alokace pro 
POV snaží, ale není to jednoduché. Uvedla také, že Olomoucký kraj nedává nejméně 
peněz na POV, je prý potřeba se podívat na každý kraj zvlášť, co do POV zahrnuje. 
Pan starosta Kobza si myslí, že jestliže je v POV nastavena podmínka, že jednou 
z příloh podané žádosti je usnesení zastupitelstva, kdy výzva vyjde před Vánocemi, 
zastupitelstvo obce se do 12. ledna nesejde a vnímá to jako naschvál ze strany 
krajského úřadu, aby se zmenšilo kvórum žádostí. Radek Brázda si myslí, že 
v programu POV, které poskytuje ministerstvo, tato podmínka není, tak nechápe, 
proč ji má kraj. Tomáš Chmela řekl, že vznese žádost na právní poradnu SMS ČR, 
aby vypracovala k tomuto stanovisko, které bude poskytnuto krajskému vedení kraje.  
 
 

8. Aktuality z aplikace loterijního zákona 

Marika Karpf informovala přítomné starosty o aktualitách z loterijního zákona. Byl 

přijat nový zákon z dílny Ministerstva financí, který je velmi ambiciózní, a který by 

měl vyřešit veškeré problémy, které byly s loteriemi v minulosti spojovány. Bylo 

spoustu heren a hazardu na území České republiky a Ministerstvo financí se s tím 

chce vypořádat tak, aby tento sektor zůstal regulovaný a legální, ale aby tam také 

platila přísná pravidla. V současné době ještě dobíhají licence provozovatelům, ale od 

1. ledna už mohou žádat pouze podle podmínek nového zákona. Pro obce je důležitý 

hlavně zákon o daních z hazardních her, z něhož v rámci rozpočtového určení daní 

část prostředků náleží obcím. Byly zpřísněny podmínky provozování hazardních her, 

velký důraz je kladen na ochranu hráčů a mladistvých. Zákon by měl také potlačit 

nelegální provozování, které se začalo šířit s tím, jak vzniká prohibice. Legální 

provozování hazardu má také pozitivní vliv na výběr daní. Stát se rozhodl povolit 

internetové sázení, kde umí zablokovat nelegální internetové stránky. Ústavní soud 

dal obcím pravomoc regulovat na svém území hazardní činnost i místa, na kterých by 

se dalo legálně hazard provozovat pomocí obecně závazných vyhlášek. Nad tímto 

dozoruje Ministerstvo vnitra a Úřad pro kontrolu hospodářské soutěže kontroluje, aby 

vyhlášky nebyly diskriminační.  

9. Diskuse, závěr 

Diskuse proběhla v rámci jednotlivých bodů. 

 

Výpis usnesení 
 

ze zasedání Krajského shromážděné SMS ČR Olomouckého kraje dne 12. 4. 
2017, Olomouc 



 
Usnesení KS01/2017: Krajské shromáždění SMS ČR určuje předsedajícím Tomáše 
Šuláka, zapisovatelkou Editu Nezvalovou a ověřovatelem Radka Brázdu. 
 
Usnesení KS02/2017: Krajské shromáždění SMS ČR volí na post krajského 
předsedy a zároveň člena Rady SMS ČR starostu obce Veselíčko Tomáše Šuláka.    
 
Usnesení KS03/2017: Krajské shromáždění SMS ČR volí na post 1. krajského 
místopředsedy a zároveň člena Rady SMS ČR starostu obce Rapotín Pavla Žerníčka.  
 
Usnesení KS04/2017: Krajské shromáždění SMS ČR volí na post 2. krajského 
místopředsedy starostu obce Postřelmov Jaroslava Nimrichtra.  
 
Usnesení KS05/2017: Krajské shromáždění SMS ČR volí na post člena krajského 
předsednictva starostku obce Majetín Miroslavu Zavadilovou.  
 
Usnesení KS06/2017: Krajské shromáždění SMS ČR vyzývá vedení Olomouckého 
kraje k navýšení alokace POV 2017 tak, aby byly podpořeny všechny žádosti, a 
vyzývá také ke zjednodušení administrativních podmínek. 
 
Usnesení KS07/2017: Krajské shromáždění SMS ČR vyzývá Olomoucký kraj, aby 
navýšil alokaci na POV 2018 minimálně dvojnásobně, než byla v roce 2017 (tj. na 
minimálně 40 milionů Kč).  
 

 

 

Zapsala dne 12. 4. 2017 
Edita Nezvalová                        ……………………………… 
 
Ověřil: 

                              ……………………………… 
                            
                    


